
PROTOKÓŁ Nr III/10
z Obrad III Sesji Rady Gminy w Kotuniu

odbytych w dniu 29 grudnia 2010r

Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu.
Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 a zakończyła się o godz. 1505.

Ustawowa liczba radnych – 15
W obradach uczestniczyło – 14 radnych, tj. 93% ogólnego składu rady /lista 
obecności w załączeniu do protokołu/.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie Obrad III Sesji Rady Gminy
2. Wnioski do porządku obrad
3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami
4. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków funkcjonowania oraz 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego  w Kotuniu

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Systemie Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Kotuń na lata 2008 – 2011.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2011r.

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ceny wywozu nieczystości płynnych 
od mieszkańców Gminy Kotuń oraz zakładów pracy.

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kotuń.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Gminy.
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rolnictwa, 

Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy.
11.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących stałych komisji Rady 

Gminy.
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2010r.
14.Informacja Przewodniczącego Rady.
15.Dyskusja i wolne wnioski.
16.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
17.Zamknięcie Obrad III Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 1
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek otworzyła Obrady III Sesji Rady Gminy 
w Kotuniu. Stwierdziła quorum. Przywitała przybyłych na sesję: Wójta Sławomira 
Adamiaka, Skarbnik Gminy Barbarę Jońską, Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Grażynę Rybak, Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej 



Bogdana Kucia, sołtysów i radnych.

Ad pkt 2
Przewodnicząca Rady na wniosek Kierownika GOPS poprosiła radnych, aby projekt 
uchwały w sprawie zmian w Gminnym Systemie Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie w Gminie Kotuń na lata 2008 – 2011 rozpatrywany był jako punkt 4 
porządku obrad, natomiast projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego  w Kotuniu został rozpatrzony jako pkt 5 Porządku Obrad. 
Tak też brzmiał wniosek formalny zgłoszony przez Przewodniczącą Rady.
Wniosek formalny został przyjęty jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.
Więcej wniosków formalnych nie zgłoszono.

Wobec powyższego dalsza część porządku obrad przedstawia się następująco:
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnym Systemie Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Kotuń na lata 2008 – 2011.
5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków funkcjonowania oraz 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego  w Kotuniu

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2011r.

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ceny wywozu nieczystości płynnych 
od mieszkańców Gminy Kotuń oraz zakładów pracy.

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kotuń.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Gminy.
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rolnictwa, 

Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy.
11.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących stałych komisji Rady 

Gminy.
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2010r.
14.Informacja Przewodniczącego Rady.
15.Dyskusja i wolne wnioski.
16.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
17.Zamknięcie Obrad III Sesji Rady Gminy.

Ad pkt. 3
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że w okresie pomiędzy sesjami zajmował się 
następującymi sprawami:

1. Zapoznał się z bieżącymi sprawami, jakimi w chwili obecnej zajmują się 
poszczególne Referaty Urzędu.

2. Większość spraw jakie w tej chwili wpływają do urzędu dotyczy odśnieżania. 
Były telefony, aby wykonywać odśnieżanie nawet w Wigilię po południu, ale 



te zgłoszenia nie zostały już wykonane, ponieważ pracownicy już nie byli 
w stanie tego zadania. W tej chwili drogi może są w gorszym stanie, ale są 
przejezdne. Na niektórych drogach wystąpiły naboje lodowe tj.: w Żeliszewie 
Dużym i w Kotuniu na ulicy Łąkowej. Staraliśmy się jakoś niwelować ten 
problem na tyle, na ile się to dało wykonać.

3. W Domu Pracy Twórczej „Reymontówka” w Chlewiskach, jak co roku odbyła 
się wigilia dla podopiecznych GOPS. Była to bardzo rodzinna wieczerza, na 
której podopieczni zostali obdarowani darami od sponsorów i paczkami 
żywnościowymi od Gminy.

4. W połowie stycznia zaplanowany jest wyjazd strażaków w ramach wyjazdu 
rewanżowego do zaprzyjaźnionej z nami Gminy Oberkrämer w Niemczech. 
W wyjeździe udział weźmie 4 strażaków z OSP Broszków, Komendant 
Gminny OSP oraz Wójt.

Pytań do sprawozdania Wójta nie zgłoszono.

Ad pkt 4
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotuniu wyjaśniła, że prosiła 
o zamianę punktów w porządku obrad, ponieważ powołanie Zespołu 
Interdyscyplinarnego musi być poprzedzone zmianami w Gminnym Systemie 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Kotuń na lata 2008 – 2011.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała jak w naszej Gminie wygląda sprawa 
zgłaszania problemu przemocy w rodzinie.

− Kierownik GOPS Grażyna Rybak wyjaśniła, że zgłoszenia należy dokonać na 
Posterunku Policji jak również do pracownika socjalnego. W każdym takim 
przypadku zarówno policja jak i pracownik socjalny powiadamiają siebie 
nawzajem o otrzymaniu zgłoszenia. Kiedyś, aby pracownik socjalny mógł 
dokonać takiego zgłoszenia na policji potrzebna była zgoda rodziny, w tej 
chwili nie jest już ona konieczna.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała czy później taka rodzina jest jakoś 
monitorowana,

− Kierownik GOPS wyjaśniła, że w każdym takim przypadku rodzina pozostaje 
pod stałą opieką pracownika socjalnego i policji.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr III/9/10 
w sprawie zmian w Gminnym Systemie Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
w Gminie Kotuń na lata 2008 – 2011.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 5
Kierownik GOPS Grażyna Rybak wyjaśniła zadania i sposób działania Zespołu 
Interdyscyplinarnego. Zespół działa na podstawie porozumień zawieranych pomiędzy 



Wójtem a przedstawicielami organów policji, sądu i prokuratury. Zespół będzie 
zajmował się właśnie zgłoszonymi przypadkami przemocy w rodzinie.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały Nr III/10/10 w sprawie 
szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania 
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 6
Kierownik GOPS Grażyna Rybak wyjaśniła, że zapisy Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii w 2011r 
opierają się na sprawdzonych działaniach Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w latach ubiegłych. Różnice stanowią zapisy dotyczące 
wydatków na realizacje programu. Środki finansowe na realizację programu 
pochodzą z opłat wniesionych przez podmioty gospodarcze posiadające zezwolenia 
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie naszej Gminy.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał o pełną nazwę skrótu AlAnon.
− Kierownik GOPS wyjaśniła, że jest to grupa wsparcia osób 

współuzależnionych. Należą do nie członkowie rodziny, w której występuje 
problem alkoholowy.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał, gdzie odbywają się spotkania tych 
grup.

− Kierownik GOPS wyjaśniła, że spotkania grup AA i AlAnon odbywają się 
w świetlicy nazywanej potocznie „socjoterapeutyczną” na ulicy Siedleckiej 
przy Kościele.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy organizuje się jakieś pogadanki 
profilaktyczne z młodzieżą.

− Kierownik GOPS wyjaśniła, że prowadzone są programy profilaktyczne 
z młodzieżą szkolną. Prowadzą je odpowiednio przeszkoleni nauczyciele 
naszych szkół.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy takie spotkania odbywają się także 
z młodzieżą starszą.

− Kierownik GOPS wyjaśniła, że młodzież starsza spotyka się w świetlicy 
„socjoterapeutycznej” w Kotuniu. Inne działania nie są prowadzone.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy nie da się czegoś zrobić w świetlicach 
wiejskich w tym kierunku.

− Kierownik GOPS wyjaśniła, że niestety nie posiadają odpowiednich środków 
finansowych na organizację dodatkowych zajęć terapeutycznych w świetlicach 
wiejskich.

− Wiceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara zapytała, czy w ramach działalności 
świetlic wiejskich nie można by było zatrudnić osoby, która w odpowiedni 
sposób zajęłaby się praca z dziećmi i młodzieżą korzystającą z tych świetlic.



− Wójt wyjaśnił, że taka osoba powinna mieć już kwalifikacje pedagogiczne a na 
to w tej chwili Gminy nie stać.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr III/11/10 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Narkomanii na 2011r.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 7
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kotuniu Bogdan Kuc przedstawił 
kalkulacje kosztów wykonywania w tej chwili usługi wywożenia nieczystości 
płynnych wozem asenizacyjnym przez ZGK. Prosił także radnych o podjęcie 
stosownej uchwały w sprawie ustalenia nowych stawek za te usługi.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała, czy w ceny jest wkalkulowana wartość 
pracy pracownika ZGK, bo przez cały czas krąży przeświadczenie, że 
pracowników zakładu utrzymuje Urząd Gminy.

− Kierownik ZGK potwierdził, że w cenę wkalkulowana jest stawna 
wynagrodzenia pracownika. Urząd nie opłaca pracowników ZGK.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał, czy oczyszczalnia ścieków to 
oddzielna jednostka, czy też własność ZGK.

− Kierownik ZGK potwierdził, że jest to obiekt Gminy będący w użytkowaniu 
ZGK, tak jak Stacja Uzdatniania Wody.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał, czy wobec powyższego ZGK jest 
jednostką samowystarczalną.

− Kierownik ZGK wyjaśnił, że jeśli chodzi o ścieki i wodę, to tak jest. Gmina 
dopłaca zakładowi tylko i wyłącznie za obniżenie dla mieszkańców ceny 
zbiórki odpadów stałych w stosunku do ceny kalkulacyjnej.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała, co w takim razie zrobić, aby Gmina nie 
dopłacała do Zakładu.

− Kierownik ZGK stwierdził, że Gmina musiałaby dla swoich mieszkańców 
zastosować ceny wolnorynkowe za odbiór odpadów stałych. Jednak jak do tej 
pory radni się na ten krok nie zdecydowali, podejmując decyzję o minimalnej 
odpłatności dla mieszkańców kosztem wyrównania różnicy dotacją celową.

− Przewodnicząca Rady zapytała, czy nie można by było zakupić większej 
przyczepy asenizacyjnej do wywozu nieczystości.

− Kierownik ZGK wyjaśnił, że zakład świadczy usługi przeważnie dla 
gospodarstw domowych a tam pojazd z dużą przyczepą po prostu miałby 
poważne kłopoty z wjazdem na posesję. 

− Radny Michał Adamczyk zapytał, czy istnieje możliwość, aby mieszkańcy 
sami dowozili swoje ścieki na oczyszczalnię. 

− Kierownik ZGK stwierdził, że jest to niemożliwe ze względu na przepisy 
sanitarne. Po wtóre, to przyczepy takie musiałyby mieć atesty a żaden z 



rolników takiej nie posiada.
− Radny Kazimierz Chróściel zapytał, czy ciągnik i przyczepa asenizacyjna 

zostały zakupione przez pieniądze Gminy.
− Kierownik ZGK potwierdził.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr III/12/10 w sprawie ustalenia 
ceny wywozu nieczystości płynnych od mieszkańców Gminy Kotuń oraz zakładów 
pracy.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-10, przeciw-1, wstrzymało się-3/ 
w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 8
Na czas dyskusji nad tym projektem uchwały z sali wyszedł Wójt Sławomir 
Adamiak.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy zasadnicza jest taka sama jak miał 
poprzedni Wójt.

− Przewodnicząca Rady potwierdziła, że całe wynagrodzenie określone tą 
uchwałą jest takie samo, jakie pobierał poprzedni Wójt.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał o wysokość dodatku specjalnego.
− Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o wynagrodzeniu 

pracowników samorządowych Wójtowi przysługuje dodatek specjalny 
w wysokości od 20 do 40 procent łącznie wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego.

− Radna Teresa Bruśniak stwierdziła, że skoro projekt uchwały stanowi 
odzwierciedlenie wynagrodzenia ostatnio pobieranego przez poprzedniego 
Wójta to, wynagrodzenie to pobierał po 20 latach pracy na stanowisku Wójta. 
Natomiast nowy Wójt otrzymuje to wynagrodzenie już na początku swojej 
pracy.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zaapelował do radnych o utrzymanie 
wynagrodzenia Wójta na dotychczasowym poziomie.

− Radna Aneta Wysocka-Bat stwierdziła, że zaproponowany poziom 
wynagrodzenia Wójta jest średni w stosunku do wynagrodzeń innych wójtów.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zaproponował, aby i sołtysi zabrali głos na 
temat wysokości wynagrodzenia Wójta.

Sołtysi nie wzięli udziału w dyskusji nad tym projektem uchwały.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr III/13/10 
w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-10, wstrzymało się-4/ w głosowaniu 
jawnym.



Ad pkt 9
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że Radny Michał Adamczyk poprosił w pisemnym 
wniosku o odwołanie go ze składu osobowego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 
a powołanie do Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony środowiska.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał radnego Michała Adamczyka, dlaczego 
podjął taka decyzję.

− Radny Michał Adamczyk wyjaśnił, że jest z wykształcenia geodetą i ukończył 
kurs rzeczoznawcy rolnego dlatego bliżej mu do spraw podejmowanych przez 
Komisję Rolnictwa niż Zdrowia.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr III/14/10 
w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady 
Gminy.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, wstrzymało się-5/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 10
Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr III/15/10 w sprawie zmian 
w składzie osobowym Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony 
Środowiska Rady Gminy.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, wstrzymało się-5/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 11
Przewodnicząca Rady zapytała radnych, czy ustalili już kandydatów na 
przewodniczących komisji stałych rady. Jeśli tak, to poprosiła członków 
poszczególnych komisji o zgłaszania swoich kandydatów na funkcję 
przewodniczących.

− Radny Michał Bentkowski, członek komisji Rolnictwa, Inicjatyw 
Gospodarczych i Ochrony Środowiska zgłosił kandydaturę radnego 
Kazimierza Chróściela.

− Radny Kazimierz Chróściel wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.
− Radna Renata Kowalczyk, członek Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

zgłosiła kandydaturę radnego Jacka Jarosza.
− Radny Jacek Jarosz wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.
− Radna Barbara Plichta, członek Komisji Budżetu i Finansów zgłosiła 

kandydaturę radnego Michała Adamczyka.
− Radny Michał Adamczyk wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.
− Radny Jacek Jarosz, członek Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego 

zgłosił kandydaturę radnego Mariusza Kujawskiego.
− Radny Mariusz Kujawski wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.



− Radna Aneta Wysocka-Bat, członek Komisji Rewizyjnej zgłosiła kandydaturę 
radnej Barbary Plichty.

− Radna Barbara Plichta wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr III/16/10 w sprawie wyboru 
Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 12
− Radny Krzysztof Gajowniczek, członek Komisji Rewizyjnej zgłosił 

kandydaturę radnego Artura Skwierczyńskiego na funkcję Zastępcy 
Przewodniczącego Komisji.

− Radny Artur Skwierczyński wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr III/17/10 
w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-13, wstrzymał się-1/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 13
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła na czym polegają zmiany w planie 
budżetu gminy. Stwierdziła także, że jest to uporządkowanie planu budżetowego. 
W ostatnich dniach wpłynęły dotacje, trzeba zapłacić faktury, które nie zostały 
zapłacone z powodu braku środków w poszczególnych działach.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał, czy są jakieś wolne środki finansowe 
w działach a jeśli tak, to dlaczego.

− Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jeśli takie są, to są to tylko zapisy a faktycznie 
tych środków nie ma w kasie Gminy. Jest to spowodowane brakiem wpływu 
faktur zaplanowanych do wypłaty w tym roku.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr III/18/10 w sprawie zmian 
w planie budżetu gminy na 2010r.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 14
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek poprosiła Przewodniczących stałych komisji 
Rady o ustalenie terminów posiedzeń w sprawie wypracowania opinii o 
przedstawionym przez Wójta projekcie budżetu. Uchwała budżetowa powinna być 
podjęta do końca roku kalendarzowego a w ostateczności do dnia 31 stycznia roku, 
którego ona dotyczy. Ze względu na późne wybory samorządowe nie zdążyliśmy jej 



podjąć do końca roku, ale teraz prosi radnych, żeby bez zbędnej zwłoki zaczęli 
pracować nad projektem budżetu.

Pytań do Przewodniczącej nie zgłoszono.

Ad pkt 15
− Radny Artur Skwierczyński zapytał, co się dzieje z brakiem oświetlenia 

ulicznego w Polakach.
− Wójt wyjaśnił, że ta awaria już została zgłoszona do Zakładu Energetycznego 

i nie rozumie dlaczego jeszcze nie została usunięta. Będzie interweniował w tej 
sprawie.

− Radny Stanisław Chodowski zapytał, co dalej będzie z gabinetem 
stomatologicznym w Bojmiu.

− Wójt wyjaśnił, że rozmawiał już z Panią stomatolog i zna problem tego 
gabinetu. Pani doktor nie dostała punktów dla obsługi osób z dofinansowaniem 
z Funduszu Zdrowia. Będzie pisała odwołanie od tej decyzji a Wójt poprze to 
odwołanie. Potem już tylko będzie można czekać na ponowną decyzję 
funduszu.

− Sołtys wsi Żeliszew Duży Sławomir Ceranka zapytał, co z zatrudnieniem 
osoby do opieki nad świetlicą w ich wsi.

− Wójt wyjaśnił, że sprawę opiekunów świetlic wiejskich będą omawiali 
członkowie komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego na swoim 
posiedzeniu. Jest potrzeba określenia dokładnego zakresu czynności 
i odpowiedzialności osoby opiekującej się świetlicą i ogólnie zagadnienia 
działania tych świetlic.

− Radny Michał Bentkowski zapytał, co z budową „Orlika” w Kotuniu.
− Wójt stwierdził, że wykonanie „Orlika” w przyszłorocznym budżecie nie jest 

możliwe. Nie zdążymy złożyć wniosku i w projekcie budżetu brak jest zapisów 
finansowych na ten cel, a Gmina nie może już zaciągać dodatkowych 
kredytów.

− Sołtys wsi Polaki Anna Pałdyna-Firlej zapytała, co dalej dzieje się z wiatami 
przystankowymi, których nie ustawili przy modernizacji „2” krajowej.

− Wójt wyjaśnił, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad broni się 
przed postawieniem tych wiat, motywując decyzję tym, że stary wiat 
wspomnianych w tych miejscach nie było. Jednak na Komisji Rolnictwa, 
będziemy omawiać tą kwestię. Być może trzeba to będzie zrobić za własne 
środki finansowe.

− Wiceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara zapytała, co z dowożeniem ludzi do 
Kotunia. PKS Siedlecki odwołał wszystkie swoje kursy w tym kierunku 
ponieważ nie przewozi już dzieci do szkoły w Żeliszewie Podkościelnym. 
Teraz mieszkańcy z tego kierunku nie maja czym dojechać do Urzędu Gminy. 
Czy nie można by było dopłacać do przewozów mieszkańców, tak aby PKS 
wznowił kursy. 

− Wójt wyjaśnił, że na dowóz dzieci do szkół trzeba było ogłosić przetarg i PKS 



się do niego nie zgłosił. Dopłata do przejazdu mieszkańców gminy do Kotunia 
nie jest możliwa ze względu na ustawę o finansach publicznych. Trwają już 
rozmowy z przewoźnikiem prywatnym, aby otworzył kursy na tej trasie. 
Obiecuje, że już od lutego uruchomi linię przewozową. Jednak nie ma 
pewności opłacalności tej trasy.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał, co z dowożeniem dzieci z Polaków. 
Przypomniał, że Wójt obiecał mieszkańcom, że będzie rozmawiał z 
przewoźnikiem w tej sprawie.

− Wójt wyjaśnił, że nie zdążył jeszcze przeprowadzić rozmowy z kierowcą 
autobusu szkolnego, ponieważ jest teraz na urlopie, ale pamięta o problemie.

− Radna Aneta Wysocka-bat zapyta wskazała na problem autobusów 
pozostawianych przez prywatnego przewoźnika na ulicy Polnej w Kotuniu. 
Ulica ta jest wąską ulica, a pozostawione na niej autobusy poważnie utrudniają 
poruszanie się po niej  innych pojazdów.

− Wójt wyjaśnił, że już rozmawiał z przewoźnikiem w tej sprawie. Kłopot jest 
w tym, że przewoźnik nie może znaleźć w Kotuniu odpowiedniego miejsca, 
które adoptowałby na potrzeby parkingu dla swoich pojazdów. Jednak przez 
cały czas rozmawia z ewentualnymi sprzedawcami działki, którą będzie mógł 
przeznaczyć na zajezdnię dla swoich autobusów.

− Sołtys wsi Żeliszew Duży Sławomir Ceranka poprosił Wójta o zastanowienie 
się nad zakupem samochodu pożarniczego dla OSP Żeliszew Duży. 
Ich dotychczasowy samochód niedługo się rozpadnie i pozostaną bez 
samochodu gaśniczego.

− Wójt wyjaśnił, że zachodzi konieczność głębokiej dyskusji nad finansowaniem 
OSP. Jest to temat do przeanalizowania w poszczególnych jednostkach OSP 
jak również na forum Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego 
a nawet pełnego składu Rady Gminy. Tym tematem na pewno trzeba się zająć 
już na samym początku roku. Poprosił także dotychczasowych sołtysów, aby 
skontaktowali się z nim w sprawie zorganizowania wyborów do Rad Sołeckich 
w swoich miejscowościach.

Więcej głosów w dyskusji ani wolnych wniosków nie zgłoszono.

Ad pkt 16
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 17
Wobec wyczerpania porządku Obrad Przewodnicząca rady Anita Drabarek 
podziękowała wszystkim za przybycie i udział w posiedzeniu. 
Następnie zamknęła Obrady III Sesji Rady Gminy w Kotuniu.

Przewodnicząca Rady
/-/ mgr Anita Drabarek

Protokołowała
insp. ds. obsługi RG
/-/Elżbieta Jastrzębska




